

Diploma in College Foundation Studies (DCFS) programme

資歷架構 Qualifications

QR Registration No.: 23/000663/L3 Validity Period: 1/09/2024 - 31/08/2027

Commencement Date: 09/2024

Programme Aims & Features

- skills that are conducive to independent and critical thinking, self-expression and Enhance students' generic communication with the others;
- Develop students' mindset and capabilities to navigate their journeys of further and lifelong learning;
- Help students to acquire subject-specific knowledge and skills for further academic development to sub-degree level.

Opportunities for Further Studies

Students who have successfully completed the DCFS Programme can progress to the following 2-year Associate Degree (AD) / Higher Diploma (HD) Programme of their choice on admission:

Application Code	Corresponding AD / HD Programmes
DCFS-CPRJ	Associate of Applied Social Sciences in Communication, Public Relations and Journalism
DCFS-CJLE	Associate of Applied Social Sciences in Criminal Justice and Law Enforcement
DCFS-PSY	Associate of Applied Social Sciences in Psychology
DCFS-YSS	Associate of Applied Social Sciences in Youth and Social Services
DCFS-ACT	Higher Diploma in Accounting (Theme: Accounting and Banking / Accounting and Financial Planning / Accounting Studies)
DCFS-AHRC	Higher Diploma in Applied Health and Rehabilitation Care
DCFS-AIT	Higher Diploma in Applied Intelligent Technologies
DCFS-BMGT	Higher Diploma in Business Management (Theme: Human Resource Management / Management and e-Commerce / Management and Psychology / Management Studies / Management with Business Law)
DCFS-FSS	Higher Diploma in Food Science and Safety
DCFS-NFMT	Higher Diploma in Nutrition and Food Management
DCFS-SPM	Higher Diploma in Surveying and Property Management

Application Code	Corresponding HD Programmes under SSSDP Subsidy
DCFS-FHBM	Higher Diploma in Food Health and Business Management
DCFS-HSC	Higher Diploma in Health and Social Care
DCFS-HM	Higher Diploma in Hotel Management
DCFS-MHPM	Higher Diploma in Medical and Health Products Management
DCFS-SRM	Higher Diploma in Sport and Recreation Management
DCFS-SCSP	Higher Diploma in Sport Coaching and Sport Performance
DCFS-TEM	Higher Diploma in Tourism and Events Management
DCFS-THM	Higher Diploma in Tourism and Hospitality Management

This programme was formerly known as Diploma in Foundation Studies, and has been replaced by Diploma in College Foundation Studies with effect from the 2024-25 academic year.











基礎專上教育 文憑課程(DCFS)



資歷名冊登記號碼: 23/000663/L3 登記有效期: 1/09/2024 - 31/08/2027 開課日期: 09/2024

學歷頒發機構: 香港大學專業進修學院 保良局何鴻燊社區書院

課程目標及特點

- ✓ 增強學生的通用技能,提升他們的獨立和批判性思考、自我表達以及溝通能力;
- ✓ 培養學生的學習心態和能力,引導他們在終身學習的旅程中邁進;
- ☑ 幫助學生掌握學術發展所需的學科知識和技能, 使他們能達至副學位的水平。

升學前景

同學修畢基礎專上教育文憑課程後,可升讀以下預先選擇的兩年制副學士/高級文憑課程:

報名編號	相應的副學士/高級文憑課程
DCFS-CPRJ	應用社會科學副學士(傳理、公關及新聞)
DCFS-CJLE	應用社會科學副學士(刑事司法及執法)
DCFS-PSY	應用社會科學副學士(心理學)
DCFS-YSS	應用社會科學副學士(青年與社會服務)
DCFS-ACT	會計學高級文憑(專修主題:會計學/會計及銀行學/會計及財務策劃學)
DCFS-AHRC	應用健康及康復護理高級文憑
DCFS-AIT	應用智能科技高級文憑
DCFS-BMGT	商業管理學高級文憑(專修主題:人力資源管理學/管理及電子商務學/管理及心理學/管理學/管理及商業法律學)
DCFS-FSS	食物科學及食品安全高級文憑
DCFS-NFMT	營養及食品管理高級文憑
DCFS-SPM	測量及物業管理高級文憑

報名編號	相應獲SSSDP政府資助的高級文憑課程
DCFS-FHBM	食品健康及商業管理學高級文憑
DCFS-HSC	社康照顧高級文憑
DCFS-HM	酒店管理高級文憑
DCFS-MHPM	醫療及保健產品管理高級文憑
DCFS-SRM	體育及康樂管理高級文憑
DCFS-SCSP	運動教練學及運動表現高級文憑
DCFS-TEM	旅遊、會展及節目管理高級文憑
DCFS-THM	旅遊及酒店管理高級文憑

本課程前身為基礎專上教育文憑(DFS),並於2024-25學年起以新課程基礎專上教育文憑(DCFS)取代。